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A PREŠOVSKÁ UNIVERZITA OTVORILA 

NOVÝ AKADEMICKÝ ROK S ÚSPECHMI A VÝZVAMI

Prešov, 24. september 2024

Anna POLAČKOVÁ

Prešovská univerzita (PU) v Pre-
šove oficiálne vstúpila do nové-
ho akademického roka 2024/2025 
slávnostným otvorením, ktoré 
bolo spojené s oceňovaním štu-
dentov a zamestnancov za ich 
významné výsledky. Slávnosť 
sa konala 24. septembra 2024 
v priestoroch Divadla Jonáša Zá-
borského v Prešove za účasti viac 
ako 400 hostí z domova i zahrani-
čia. Okrem univerzitných zamest-
nancov a študentov sa podujatia 
zúčastnili aj najvyšší akademickí 
funkcionári mnohých sloven-
ských i zahraničných univerzít, 

vedecko-výskumní partneri, predstavitelia štátnej a verejnej správy, územnej samo-
správy, zástupcovia cirkví, náboženských spoločností či podnikateľskej sféry.

Rektor PU prof. Peter Kónya (kmeňový pracovník Inštitútu histórie Filozofic-
kej fakulty PU v Prešove) v príhovore zhodnotil uplynulé obdobie, ktoré prinieslo 
viaceré významné úspechy. „Jedným z najväčších bolo pozitívne posúdenie nášho 
vnútorného systému kvality Slovenskou akreditačnou agentúrou pre vysoké školy, 
prebiehajúce viac ako dva roky,“ uviedol rektor. Podľa jeho slov univerzita zaslala 
akreditačnej agentúre na odobrenie 205 študijných programov, z nich 80 bakalár-
skych, 67 magisterských, tri v spojenom prvom a druhom stupni a 55 doktorand-
ských, a to v 18 študijných odboroch. „Som rád, že výkonná rada agentúry priznala 
univerzite právo uskutočňovať a upravovať študijné programy vo všetkých realizo-
vaných odboroch. Tento veľký úspech je zároveň nemalou výzvou pre univerzitu 
a jej fakulty narábať s priznanými právami tak, aby sme pri nasledujúcom hodnote-
ní o nich neprišli.“

Univerzite sa podarilo udržať si postavenie štvrtej najväčšej verejnej vysokej školy 
na Slovensku s takmer 8500 študentmi. Tento počet dosiahla aj v tomto roku. Keďže 
z nich bolo a je 17 % zahraničných, približne rovnaké miesto patrí PU v miere inter-
nacionalizácie štúdia. „Univerzita sa snaží čo najviac skvalitniť podmienky štúdia, 
a to rekonštrukciou študentských domovov, modernizáciou posluchární a ďalšími 
službami pre študentov. Po tragických udalostiach na Karlovej univerzite sme roz-
šírili možnosti psychologických konzultácií a podpísali sme memorandum o spo-
lupráci s prešovskou kanceláriou IPéčka. Od minulého roku pôsobí na univerzite 

Príhovor rektora PU prof. PhDr. Petra Kónyu, PhD.
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ACentrum podpory študentov a v tomto roku začne svoju činnosť Arteterapeutické 

centrum,“ povedal rektor, ktorý zároveň konkretizoval oblasti obnovy univerzitnej 
infraštruktúry. „Podarilo sa nám ukončiť obnovu interiérov študentského domova 
na Námestí mládeže s celkovou investíciou takmer 900 000 eur. Zároveň boli zrekon-
štruované ďalšie tri podlažia študentského domova na ul. Exnárovej. Po ukončení 
rekonštrukcie budeme mať zmodernizované a obnovené všetky ubytovacie kapacity 
univerzity,“ vyzdvihol rektor Kónya. Spomenul tiež výmenu kotlov v študentských 
domovoch na ul. 17. novembra a v budove rektorátu, ako aj pokračovanie obnovy 
plaveckého bazéna v budove VŠA, spolu v sume za takmer 900 000 eur.

Potreba zvýšiť bezpečnosť zamestnancov a študentov univerzity po udalostiach 
v Prahe si vyžiadala aj inštaláciu turniketov v študentských domovoch na ul. 17. no-
vembra a ďalšie menej zrejmé zásahy v objektoch univerzity. Univerzita pristúpila 
aj k postupnej obnove svojej počítačovej siete, rozšírila funkcionalitu MAIS, v prie-
behu implementácie projektu zintegrovala 17 dovtedy používaných informačných 
systémov a začala s budovaním parkovacieho systému pre svojich zamestnancov, 
študentov a hostí. Podľa rektora je jednou z najväčších investícií v histórii univerzity 
obnova budovy VŠA v hodnote viac ako 10 miliónov eur, ktorá zahŕňa modernizá-
ciu tepelného hospodárstva a vybudovanie solárnej elektrárne.

Rektor Kónya sa dotkol tiež problémov, s ktorými sa muselo vysoké školstvo 
v ostatných rokoch vyrovnávať či už v podobe znižovania dotácie zo štátneho roz-
počtu, snahy o integráciu, či skôr rušenie verejných vysokých škôl alebo nedostatok 
relevantných výziev z eurofondov. „Po zmenách vo vedení rezortu nastal zrejmý 

Predsedníctvo počas slávnostného otvorenia akademického roku 2024/2025 na PU. (Foto: web PU)
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A obrat vo vzťahu k vysokým školám, ustal tlak na bezúčelnú integráciu a Plán obno-

vy a odolnosti poskytuje istý priestor pre získanie financií na rekonštrukcie, podpo-
ru doktorandov či skvalitnenie výskumnej a vzdelávacej infraštruktúry.“

Na záver svojho prejavu apeloval na dôležitosť zachovania hodnôt humanizmu, 
solidarity a tolerancie v súčasnom svete plnom napätia a násilia. „Nedať prerásť 
názorovým rozdielom či odlišnému politickému presvedčeniu v nenávisť a obrniť 
sa voči akémukoľvek násiliu. Lebo odtiaľ je už iba malý krok k pomyselnej červenej 
čiare, ktorú možno prekročiť iba jedným smerom. Aj na to sú potrebné univerzity 
ako inštitúcie, ktoré počas celej svojej histórie boli nielen centrami kultúry a vzde-
lania, ale aj humanizmu a demokracie,“ vyslovil sa rektor Kónya, ktorý sa zároveň 
poďakoval všetkým zamestnancom univerzity za ich vykonanú prácu a študentom 
poprial úspešné a podnetné štúdium.

Neodmysliteľnou súčasťou otvorenia akademického roka bolo aj tento rok udeľo-
vanie Ceny rektora, ktorá bola odovzdaná 15 tvorivým zamestnancom univerzity za 
významný prínos v jednotlivých vedných odboroch, piatim pracovníkom za vedec-
ký výstup zamestnancov do 40 rokov. Cenou rektora bolo ocenených aj 11 študentov 
za reprezentáciu univerzity a vynikajúce výsledky v štúdiu, a tiež tri katedrové 
webstránky. (Celý zoznam ocenených je na webovej stránke PU.)

Atmosféru akademickej slávnosti prítomným hosťom spríjemňovalo vystúpenie 
Ženského speváckeho zboru Iuventus paedagogica, ktorý je najstarším umeleckým 
súborom PU v Prešove. Vznikol v roku 1964 a v súčasnosti pôsobí na Katedre hudby 
Inštitútu hudobného a výtvarného umenia Filozofickej fakulty.

(Tlačová správa, Mgr. Anna Polačková, PhD., hovorkyňa PU)


